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SE.BRM.0002.7.2024 

 

Protokół nr 4 

 

IV Sesja RMiG Kórnik odbyła się 26 czerwca 2024 roku w sali strażnicy OSP Kórnik, 

Kórnik, ul. 20 Października 93. Obrady rozpoczęto o godzinie 14:00, a zakończono  

o godzinie 21:10 tego samego dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 19 radnych. 

Obecni: 

1. Anna Maria Andrzejewska 

2. Krzysztof Bajoński 

3. Maciej Brylewski 

4. Michał Buchwald 

5. Wojciech Fieduk 

6. Jarosław Janowski 

7. Iwona Kosmalska 

8. Marta Kowalczyk 

9. Adam Lewandowski 

10. Dorota Łuczak 

11. Robert Maliński 

12. Danuta Paluszkiewicz 

13. Magdalena Pawlaczyk 

14. Jerzy Rozmiarek 

15. Małgorzata Skrzypczak 

16. Sebastian Stein 

17. Andrzej Surdyk 

18. Piotr Szczepaniak 

19. Helena Świdurska 

20. Jerzy Walczyk 

21. Adam Zydroń 
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W obradach wzięli także udział: burmistrz Przemysław Pacholski, wiceburmistrzowie 

Sebastian Wlazły i Bronisław Dominiak, skarbnik Katarzyna Szamałek, sekretarz Iwona 

Pawłowicz – Napieralska, radca prawny Przemysław Barczyński, kierownicy wydziałów 

Urzędu MiG Kórnik, przedstawiciele OPS, sołtysi. 

 

1. Otwarcie sesji – stwierdzenie kworum i przedstawienie porządku obrad: 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska otworzyła IV Sesję Rady Miasta i Gminy 

Kórnik. Powitała zebranych. Przypomniała procedurę głosowania. Następnie 

poinformowała, że posiedzenie jest nagrywane i transmitowane w Internecie (zasady 

przetwarzania danych przedstawia Klauzula informacyjna wydana w związku  

z prowadzeniem transmisji i rejestracji nagrań Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik będąca 

załącznikiem do protokołu). Na podstawie listy obecności Przewodnicząca RMiG Kórnik 

stwierdziła, że w obradach uczestniczy 19 radnych. Rada Miasta i Gminy Kórnik miała 

kworum i mogła podejmować prawomocne decyzje.  

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska zaproponowała, by do ogłoszonego 

wcześniej porządku obrad posiedzenia wprowadzić rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie sposobu sprawienia pogrzebu przez Miasto i Gminę Kórnik. 

Głosowano w sprawie 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie sposobu sprawienia 

pogrzebu przez Miasto i Gminę Kórnik - jako punktu 7p). 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

 

Radny Robert Maliński zaproponował, by wykreślić punkt 7b, autopoprawkę do projektu 

uchwały w sprawie zmiany budżetu MiG Kórnik na 2024 rok. Zaznaczył, że propozycja 

przekazania 500 tys. zł KKS Kotwica powinna być kolejny raz omówiona na posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Finansów. Uznał, że działanie zmieni system dotowania klubów 

sportowych przez gminę, rozpocznie finansowanie sportu seniorskiego. Radna Iwona 

Kosmalska zaznaczyła, że we wspomnianej autopoprawce zawarte są także zapisy  

o zwiększeniu środków na nagrody w turnieju wsi orgaznizowanym podczas Dożynek 

Gminnych. Burmistrz Przemysław Pacholski wyjaśnił, że autopoprawka jest elementem 

składowym projektu zmiany budżetu. Zauważył, że radni mogą dokonać korekt podczas 

dyskusji nad projektem. Informacje potwierdził radca prawny Przemysław Barczyński. 

Radny Adam Lewandowski dodał, że wspomniana autopoprawka zawiera wnioski 

wypracowane przez K.BiF na posiedzeniu w dniu 20.06.2024. 

Radna Helena Świdurska zaproponowała wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi 

Radzewo, w rejonie ulicy Kowalskiej – etap I w celu ponownego przedyskutowania 

zagadnienia na kolejnym posiedzeniu Komisji Infrastruktury, Rozwoju i Polityki 

Przestrzennej i sesji. Radna podkreśliła, że temat jest skomplikowany, a podjęcie 

błędnych decyzji może spowodować konieczność wypłaty odszkodowań przez gminę.  

Radny Robert Maliński wycofał swój wniosek. 

Głosowano w sprawie 

zdjęcia z porządku obrad pkt 7o – projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wsi Radzewo, w rejonie ulicy Kowalskiej – etap I. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (7) 
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Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Wojciech Fieduk, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, 

Robert Maliński, Helena Świdurska 

PRZECIW (11) 

Anna Maria Andrzejewska, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, 

Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr 

Szczepaniak, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Buchwald 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, Dorota 

Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, Małgorzata 

Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marta Kowalczyk, Helena Świdurska 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

 

Przyjęty dokument przedstawiła się następująco: 

1. Otwarcie sesji – stwierdzenie kworum i przedstawienie porządku obrad. 
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2. Wybór sekretarza obrad. 

3. I część ROBOCZA. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

4. Informacje Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacje Burmistrza z działalności międzysesyjnej, w tym: 

 a) z wykonania przetargów, 

 b) z pozyskiwania środków pozabudżetowych, 

 c) z działalności Straży Miejskiej w Kórniku, 

 d) z prac Komisji Bezpieczeństwa. 

6. Sprawozdania Komisji Rady z prac w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w następujących 

sprawach: 

 a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 2024-

2037, 

 b) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2024 rok, 

 c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu, 

 d) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Miastu i Gminie Kórnik lub jej jednostkom organizacyjnym, oraz wskazania 

organów i osób uprawnionych do udzielania takich ulg, 

 e) zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 

w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina 

Kórnik, 

 f)  przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej  

oraz Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024 – 2029 w Mieście i Gminie 

Kórnik, 

 g) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście i Gminie Kórnik 

na lata 2024 – 2026, 

 h) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego i zawarcie 

umowy dzierżawy gruntów sołeckich, 
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 i) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego i zawarcie 

umowy dzierżawy nieruchomości położonej w miejscowości Kórnik, 

 j) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego i zawarcie 

umowy sprzedaży nieruchomości położonej w Radzewie, 

 k) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego i zawarcie 

kolejnej umowy użyczenia pomieszczenia w budynku Domu Integracji 

Międzypokoleniowej, 

 l) nadania nazwy ulicy w miejscowości Borówiec, 

 m) nadania nazwy ulicy w miejscowości Konarskie, 

 n) nadania nazwy skwerowi w miejscowości Kórnik, 

 o) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Radzewo,  

w rejonie ulicy Kowalskiej – etap I, 

 p) sposobu sprawienia pogrzebu przez Miasto i Gminę Kórnik.  

8. Interpelacje. 

9. Zapytania. 

10. Wnioski radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. II część ABSOLUTORYJNA. 

13. Przedstawienie przez Burmistrza Miasta i Gminy Kórnik Raportu o stanie gminy 

Kórnik. 

14. Debata: 

 a) głos zabierają radni, 

 b) głos zabierają mieszkańcy. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta  

i Gminy Kórnik wotum zaufania. 

16. Przedstawienie przez Burmistrza sprawozdania z wykonania budżetu Miasta  

i Gminy Kórnik za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia. 

 a) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

na temat sprawozdania. 

17. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z prac nad wykonaniem budżetu za 2023 

rok. 
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 a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Kórnik za 2023 rok: 

 b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

na temat wniosku Komisji Rewizyjnej. 

18. Dyskusja nt. wykonania budżetu. 

19. Podjęcie uchwał w bloku absolutoryjnym: 

 a) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2023 r., 

 b) podjęcie uchwały absolutoryjnej. 

20. Wolne głosy i wnioski. Informacje. 

21. Zakończenie sesji. 

 

2. Wybór sekretarza obrad: 

Na sekretarza obrad wybrano radnego Michała Buchwalda.  

Głosowano w sprawie 

wyboru sekretarza obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 
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3. I część ROBOCZA. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik: 

Dokument stanowi załącznik. 

Nie zgłoszono uwag. 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia protokołu z III Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

 

4. Informacje Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym: 

Informacje stanowią załącznik do protokołu. Nie zadano pytań. Radny Maciej Brylewski 

powiedział, że uczestniczył w zawodach pożarniczych – p. 5 sprawozdania. 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska poprosiła radnych, by przed sesjami 

informowali ją o swojej aktywności w ramach wypełniania mandatu radnego, ponieważ  

w sprawozdaniu chce zamieszczać informacje o działaniach wszystkich radnych. 

 

5. Informacje Burmistrza z działalności międzysesyjnej: 

Sprawozdanie jest załącznikiem do protokołu. 
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Przewodnicząca rady przypomniała, że sprawozdania nie będą czytane w całości. Jednak 

na prośbę mieszkańców, przedstawiane będą najważniejsze informacje. Burmistrz 

Przemysław Pacholski omówił najważniejsze punkty sprawozdania.  

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska odniosła się do punktów 9. i 21. 

sprawozdania. Zapytała w jakim celu zostało przejęte prawo użytkowania wieczystego 

gruntu w Robakowie (p.9) oraz zaproponowała, by plan działań inwestycyjnych spółki 

Aquanet (p.21) został omówiony na posiedzeniu Komisji Infrastruktury, Rozwoju  

i Planowania Przestrzennego. Burmistrz Przemysław Pacholski wyjaśnił, że przejęcie 

działki ma na celu uregulowanie statusu prawnego drogi i infrastruktury technicznej. 

Zgodził się, że plan inwestycyjny powinien być przedstawiony na posiedzeniu komisji 

przez przedstawicieli spółki. Radny Jerzy Walczyk poinformował, że na ostatnim 

posiedzeniu K.BiF zaproponował spotkanie z przedstawicielami Aquanet S.A. 

 

5a) Sprawozdanie  z wykonania przetargów: 

Dokument jest załącznikiem do protokołu. 

Radny Jarosław Janowski zauważył, że w przedstawionym sprawozdaniu znajdują  

się procedury dotyczące budowy ulic Zielona Dolina i Zielona Polana oraz oświetlenia  

ul. Słowikowej w Borówcu, a jednocześnie w planie przetargów zamieszczonym w BIP 

zadania zostały wykreślone. Burmistrz Przemysław Pacholski odpowiedział, że sprawdzi 

publikację w BIP. Dodał, że wyjaśni, czy nie zaszła pomyłka. Powtórzył, że urząd realizuje 

wszystkie zadania, dla których pozyskano pozwolenia na budowę.  

Radny Adam Zydroń zapytał, czy dokumentacja dla budowy ul. Zwierzynieckiej w Kórniku 

– Bninie została skompletowana. Zastępca kierownika Wydziału Inwestycji UMiG Kórnik 

Joanna Ogierman odpowiedziała, że tak. Zakres zadania został rozszerzony o remont 

istniejącej nawierzchni. Radny zapytał również o modernizację ul. Topolowej. Zastępca 

kierownika potwierdziła, że zadanie również zostanie wykonane w bieżącym roku. 

Radna Małgorzata Skrzypczak zauważyła, że mieszkańcy chcą, by sprawozdania  

z działalności burmistrza oraz z lista przetargów były przedstawiane na sesjach. Z opinią 

zgodził się burmistrz Przemysław Pacholski. Radny Adam Zydroń uznał, że zasady 

prezentacji sprawozdań może ustalić komisja statutowa. Przewodnicząca Anna Maria 
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Andrzejewska oświadczyła, że od kolejnej sesji podczas obrad będą przedstawiane 

sprawozdania z działalności burmistrza i prac nad przetargami.  

 

5b) Sprawozdanie z pozyskiwania środków pozabudżetowych: 

Sprawozdanie jest załącznikiem do protokołu. 

Nie zadano pytań. 

 

5c) Sprawozdanie  z działalności Straży Miejskiej w Kórniku: 

Informacje stanowią załącznik do protokołu. 

Nie zadano pytań. 

 

5d) Sprawozdanie z prac Komisji Bezpieczeństwa: 

W okresie międzysesyjnym nie odbyło się posiedzenie komisji. Burmistrz Przemysław 

Pacholski poinformował, że wydał zarządzenie aktualizujące składy Komisji 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego i Komisji Sportu.   

 

6. Sprawozdania Komisji Rady z prac w okresie międzysesyjnym: 

Sprawozdania są załącznikami do protokołu. 

Nie zadano pytań. 

 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w następujących sprawach: 

Dokumenty są załącznikami do protokołu. 

 

7a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Kórnik na lata 2024-2037: 

Pozytywna opinia K. BiF. 

Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że proponuje zwiększyć zadłużenie gminy  

o 5 mln zł w celu realizacji zamierzonych zadań. Podkreślił, że w ostatnich pięciu latach 

zadłużenie zredukowano o 30 mln zł. Sytuacja finansowa MiG Kórnik jest bezpieczna. 

Wspólnota nie może sobie jednak pozwolić na wstrzymanie inwestycji. Burmistrz ocenił 

obecną sytuację w sektorze finansów publicznych jako przejściową. Wskazał, że Rząd 
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RP pracuje nad zmianami dotyczącymi przekazywania środków jst. Skarbnik Katarzyna 

Szamałek omówiła autopoprawki do projektów uchwał w sprawach zmiany WPF i budżetu 

(projekt z punktu 7b). 

Głosowano w sprawie 

autopoprawki do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 

2024-2037. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

 

Głosowano w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 2024-2037  

z autopoprawką. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 
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Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/30/2024 

  

7b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy 

Kórnik na 2024 rok: 

Pozytywna opinia K. BiF. 

Radny Robert Maliński, odnosząc się do przedstawionej w autopoprawce do projektu 

uchwały propozycji przekazania KKS Kotwica 500 tys. zł powiedział że, należy ustalić 

zasady dofinansowania sportu dorosłych. Podkreślił, że dotychczas gmina wspomagała 

zajęcia dla dzieci i młodzieży. Radny zaznaczył, że nie neguje propozycji przyznania 

dofinansowania w celu umożliwienia klubowi rozgrywek w III lidze piłkarskiej. Radny 

Robert Maliński powiedział, że chciałby poznać biznesplan klubu. Dodał, że przyznanie 

środków będzie kredytem zaufania dla organizacji, jednak chce wiedzieć jakie działacze 

mają plany na kolejne sezony. Wskazał, ze chce, by RMiG Kórnik kontrolowała 

wydatkowanie pieniędzy. Radny Jarosław Janowski zaznaczył, że klub musi  

jak najszybciej spełnić wymogi startu w III lidze, w tym finansów. Przyznanie środków 

podczas sierpniowej sesji rady będzie spóźnioną pomocą. Burmistrz Przemysław 

Pacholski oświadczył, że autopoprawka jest wynikiem wniosku/ opinii K. BiF nt. prośby 

klubu. Uzupełniając wypowiedź radnego Jarosława Janowskiego wskazał, że podjęcie 

decyzji o przyznaniu środków w sierpniu spowoduje, że pieniądze wpłyną na konto 

wnioskodawcy w październiku. Wyjaśnił, że przekazanie środków poprzedzone  

jest procedurą. Radny Adam Zydroń zapytał o możliwość kontrolowania wydatkowania 

pieniędzy. Burmistrz odpowiedział, że stowarzyszenia kontrolowane są zgodnie  

z zapisami prawa. Radny zapytał, czy KKS Kotwica może zwiększyć liczbę zajęć  

z dziećmi, co spowodowałoby pozytywną reakcję mieszkańców na przyznanie środków. 
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Burmistrz wskazał, że działania związane z obiektami sportowymi mają na celu 

zwiększenie oferty. Podkreślił, że gminne boiska nie są do dyspozycji jednego klubu. 

Radny Adam Zydroń pozytywnie ocenił inwestowanie w obiekty sportowe. Powtórzył,  

że w związku ze zwiększeniem finansowania klubu podmiot mógłby zmienić ofertę  

dla mieszkańców, np. poprzez obniżenie lub zniesienie opłat za udział w zajęciach. 

Burmistrz powtórzył, że zwiększenie liczby trenujących dzieci jest możliwe poprzez 

rozszerzenie oferty boisk. Radny Michał Buchwald powiedział, że klub musi zadeklarować 

udział w rozgrywkach III ligi do końca bieżącego tygodnia. W sprawie bezpłatnych zajęć 

poinformował, że taka oferta jest skierowana do dzieci w wieku przedszkolnym. Radny 

dodał, że KKS Kotwica szuka sponsorów, jednak trudno jest znaleźć wsparcie w ciągu 

roku.  Dodał, że zaproponował prezesowi klubu zorganizowanie gali/ festynu  

dla mieszkańców. Wskazał, że sport seniorski dotyczy zawodników w wieku od 16 lat. 

Radny Wojciech Fieduk zapytał radnego Adama Lewandowskiego – przewodniczącego 

K. BiF czy weryfikował informacje przekazane w sprawozdaniu z ostatniego posiedzenia 

(załączone w 6. punkcie protokołu) podane na podstawie wystąpienia prezesa KKS 

Kotwica. Radny Adam Lewandowski odpowiedział, że nie. Radna Marta Kowalczyk 

przedstawiła argumenty przeciw przekazaniu dodatkowych pieniędzy KKS Kotwica 

podkreślając m.in., że priorytetem gminy jest finansowanie edukacji, opieki zdrowotnej, 

infrastruktury i bezpieczeństwa. Zaznaczyła, że finansowanie jednego klubu prowadzić 

będzie do niezadowolenia społecznego. Radny Maciej Brylewski – prezes stowarzyszenia 

UKS 1 Kórnik powiedział, że to ten klub decyduje, na którym miejscu w rankingu 

sportowym gmin jest MiG Kórnik. Przypomniał, że gmina przeznacza na sport, poprzez 

dofinansowania NGO, 1 mln 200 tys. zł, z czego KKS Kotwica otrzymuje  280 tys. zł. 

Dotacje często są przeznaczane na pokrycie kosztów wynajmu obiektów sportowych. 

Radny przyznał, że dostanie się do III ligi jest sukcesem klubu, równocześnie porównał 

koszty wynikające z awansu – 1 mln zł na rok do całkowitej kwoty przeznaczanej przez 

gminę na sport  uprawiany przez dzieci i młodzież. Radny Maciej Brylewski powiedział, 

że z informacji prezesa Kotwicy wynika, że w zespole grają nie tylko zawodnicy  

z MiG Kórnik. Następnie przywołał przykład mistrza kolarskiego z UKS 1 Kórnik, który  

nie otrzymał wynagrodzenia od MiG Kórnik z tytułu wysokich wyników sportowych. Radny 

zgodził się z przedmówcami wskazującymi na konieczność wypracowania zasad 
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dofinansowania sportu seniorskiego. Radny zapytał, czy pieniądze przekazane KKS 

Kotwica ułatwią młodzieży uzyskanie wyników umożliwiających uprawianie sportu  

na poziomie seniorskim oraz, czy wpłyną na promocję MiG Kórnik. Radny Jarosław 

Janowski przypomniał, że rozmowa z wnioskodawcą odbyła się na ostatnim posiedzeniu 

K.BiF (20.06.2024). Wskazywał on m.in. na zwiększenie zatrudnienia z racji rozgrywek  

w III lidze. Radny zauważył także, że MiG Kórnik oferuje stypendia sportowe osiągającym 

znaczące wyniki. Przypomniał, że kolarze także otrzymali wsparcie. Radny Maciej 

Brylewski uzupełnił, że stypendia były przyznawane do 23 roku życia. Radni Michał 

Buchwald i Jerzy Walczyk przedstawili poziom dofinansowana z budżetu gminy Kórnik  

na jednego członka klubu. Radny Jerzy Walczyk zgodził się, że system dofinansowania 

do sportu w gminie wymaga rewizji. Wskazał na znaczącą skalę wydatków  

na wynajmowanie pomieszczeń. Przypomniał interpretacje prawne dotyczące 

odprowadzania podatku vat od tych czynności. Następnie zauważył, że Polacy odnoszą 

sukcesy w sportach niszowych, za to dostęp do uprawiania piłki nożnej jest duży. 

Podsumowując wskazał na trudności z pozyskaniem sponsorów. Radny Michał Buchwald 

oświadczył, że podczas bieżącej dyskusji skontaktował się z prezesem KKS Kotwica, 

który powiedział, że minimalny poziom dofinansowania wynosi 350 tys. zł. Wiceburmistrz 

Bronisław Dominiak podkreślił, że celem dofinansowania sportu przez gminę  

nie są wysokie miejsca w rankingach, a popularyzacja aktywnego sposobu spędzania 

czasu. Radny Wojciech Fieduk wskazał, że dotacja ma być przekazana Kotwicy, w której 

grają zawodnicy również spoza gminy Kórnik. Uznał, że podczas dyskusji na posiedzeniu 

K. BiF informacje nie zostały właściwie zweryfikowane. Zauważył, że w bieżącej dyskusji 

nie uczestniczy wnioskodawca, który mógłby udzielić wyjaśnień. Dodał, że inne kluby 

grające w III lidze piłkarskiej otrzymują dotacje w wysokości do 800 tys. zł rocznie,  

a nie 500 tys. zł na pół roku. Zapytał o sytuację na początku przyszłego roku, jeśli klub  

nie pozyska sponsorów. Radny Wojciech Fieduk uznał, że K.BiF powinna jeszcze  

raz przeanalizować sprawę. Radny Jarosław Janowski zauważył, że wyższa dotacja 

wynika z rozpoczęcia startów w III lidze. Podkreślił, że nie wyobraża sobie,  

by w przyszłych latach KKS Kotwica otrzymywała dotacje na takim samym poziomie. 

Radny Robert Maliński zaznaczył, że klub pracował na awans. Nie było to zaskoczeniem, 

zatem prezes mógł się przygotować na wyższe wydatki. Radny Piotr Szczepaniak 



 

15 
 

oświadczył, że nie chce być radnym, który przyczyni się do upadku KKS Kotwica. 

Zaproponował przeznaczanie 1% wpływów z tytułu podatku od nieruchomości  

od wielkopowierzchniowych hal na sport. Radny Wojciech Fieduk zapytał, czy 500 tys. zł 

dla KKS Kotwica będzie pochodziło z emisji obligacji. Burmistrz Przemysław Pacholski 

wyjaśnił, że środki z emisji obligacji będą przeznaczone na zbilansowanie budżetu,  

w związku z czym można powiedzieć, że każdy wydatek jest w części pokrywany  

ze środków pochodzących z emisji obligacji. Przypominał decyzje związane z obsługą 

długu gminy w 2023 roku. Następnie burmistrz oświadczył, że popiera wniosek KKS 

Kotwica. Zaznaczył, że MiG Kórnik ma duży budżet, a 500 tys. zł jest jego niewielką 

częścią. Podkreślił wagę sportu i promocji. Wskazał także, że dyskusja nie powinna 

dotyczyć jednego klubu. Przypomniał, że każda dyscyplina ma inne uwarunkowania. 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska zwróciła uwagę na zasadę w lidze piłkarskiej, 

zgodnie z która, jeśli klub nie skorzysta z wypracowanego awansu do III ligi, spadnie  

do V. Radny Wojciech Fieduk powiedział, że popiera propozycję dofinansowania  

w wysokości 350 tys. zł, jednocześnie oczekując kontynuacji dyskusji na sierpniowym 

posiedzeniu K. BiF. Radny Adam Lewandowski przypomniał, że na najbliższe spotkanie 

zaproszono prezesa WKiUK Wodkom i zaplanowano dyskusję nt. zasad BOGK. Uznał, 

że dyskusja dotycząca KKS Kotwica może być przeprowadzone we wrześniu br.  

 

Przewodnicząca ogłosiła przerwę. 

Po przerwie: 

   

Głosowano w sprawie 

przeznaczenia kwoty 350.000,00 zł na KSS Kotwica Kórnik, pozostała kwota  

z autopoprawki zostanie przeniesiona do rezerwy ogólnej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Robert Maliński, 
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Jerzy Rozmiarek, Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (4) 

Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, Danuta Paluszkiewicz, Piotr Szczepaniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

 

Głosowano w sprawie 

autopoprawki do zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2024 rok,  

ze zmianą 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

 

Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2024 rok z autopoprawką. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/31/2024 

 

7c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Poznańskiemu: 

Pozytywna opinia K. BiF. 

Głosowano w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/32/2024 

 

7d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu 

i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Miastu i Gminie Kórnik lub jej jednostkom 

organizacyjnym, oraz wskazania organów i osób uprawnionych do udzielania takich ulg: 

Pozytywna opinia K. BiF.  

Kierownik Wydziału Gospodarki Finansowej UMiG Kórnik Anna Kozłowska przedstawiła 

zmiany w projekcie wprowadzone po otrzymaniu opinii UOKiK.  

Głosowano w sprawie 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu i Gminie Kórnik 

lub jej jednostkom organizacyjnym, oraz wskazania organów i osób uprawnionych  

do udzielania takich ulg. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, 

Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam Lewandowski, Dorota 

Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, Małgorzata 

Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy Walczyk, Adam 

Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Maciej Brylewski 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 



 

19 
 

Uchwała nr IV/33/2024 

 

7e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach 

i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Miasto i Gmina Kórnik: 

Pozytywna opinia K. EKiPS. 

Kierownik Wydziału Oświaty i Polityki Społecznej UMiG Kórnik Aneta weber wyjaśniła,  

że po podjęciu przez komisję (posiedzenie 18.06.2024) wniosku o zmianę zapisów 

dotyczących osób z niepełnosprawnościami zdecydowała o niezmienianiu poprzedniej 

uchwały, a o opracowaniu nowego tekstu. Rozwiązanie sprawi, że dokument będzie 

bardziej czytelny. Sprostowała także wyjaśnienia udzielone na ww. posiedzeniu 

dotyczące kumulacji ulg.   

Głosowano w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których 

organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Kórnik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 
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Uchwała nr IV/34/2024 

 

7f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 

2024 – 2029 w Mieście i Gminie Kórnik: 

Pozytywna opinia K. EKiPS. 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy Domowej na lata 2024 – 2029 w Mieście i Gminie Kórnik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/35/2024 

 

7g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Mieście i Gminie Kórnik na lata 2024 – 2026: 

Pozytywna opinia K. EKiPS. 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście i Gminie Kórnik na lata 

2024 – 2026. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/36/2024 

 

7h) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego i zawarcie umowy dzierżawy gruntów sołeckich: 

Pozytywna opinia K. BiF. 

Głosowano w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego i zawarcie umowy 

dzierżawy gruntów sołeckich. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/37/2024 

  

7i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego i zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości położonej  

w miejscowości Kórnik: 

Pozytywna opinia K. BiF. 

Głosowano w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego i zawarcie umowy 

dzierżawy nieruchomości położonej w miejscowości Kórnik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/38/2024 
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7j) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego i zawarcie umowy sprzedaży nieruchomości położonej  

w Radzewie: 

Pozytywna opinia K. BiF. 

Głosowano w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego i zawarcie umowy 

sprzedaży nieruchomości położonej w Radzewie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/39/2024 

 

7k) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego i zawarcie kolejnej umowy użyczenia pomieszczenia  

w budynku Domu Integracji Międzypokoleniowej: 

Pozytywna opinia K. BiF. 

Głosowano w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego i zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia pomieszczenia w budynku Domu Integracji Międzypokoleniowej. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/40/2024 

 

Z uwagi na błąd systemu, który wystąpił podczas nadawania numeru uchwale, 

Przewodnicząca RMiG Kórnik podała zły numer dokumentu. Sytuacja miała miejsce  

do końca sesji. W protokole zamieszczono właściwe numery, wg kolejności 

podejmowania aktów prawnych.   

 

7l) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 

Borówiec: 

Pozytywna opinia K. BiF. 

Głosowano w sprawie 

nadania nazwy ulicy w miejscowości Borówiec. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 



 

25 
 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/41/2024 

 

7m) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 

Konarskie:  

Pozytywna opinia K. BiF. 

Głosowano w sprawie 

nadania nazwy ulicy w miejscowości Konarskie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/42/2024 

 



 

26 
 

7n) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi w miejscowości 

Kórnik: 

Pozytywna opinia K. BiF. 

Głosowano w sprawie 

nadania nazwy skwerowi w miejscowości Kórnik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/43/2024 

 

7o) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla wsi Radzewo, w rejonie ulicy Kowalskiej – etap I: 

Pozytywna opinia K. IRiPP. 

Radna Helena Świdurska poprosiła o udzielenie głosu sołtys Radzewa  

oraz przedstawicielowi inwestora na terenach objętych projektem planu miejscowego. 

Sołtys Julia Bartkowiak przedstawiła sytuację związaną z porozumieniem dotyczącym 

wykupu gruntów pod drogi, do realizacji którego nie doszło, z uwagi na zmianę właścicieli 

nieruchomości. Poprosiła burmistrza, by podjął się negocjacji z rolnikami w celu 

wykupienia ziemi pod ciąg komunikacyjny. Zaznaczyła, że ulica musi być poszerzona. 

Burmistrz Przemysław Pacholski przypomniał, że podczas poprzednich sesji deklarował 
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podjęcie działań w celu opracowania harmonogramu wykupu dróg. Burmistrz będzie  

się spotykał z właścicielami. Przedstawiciel inwestora przedstawił stanowisko właściciela. 

Podkreślił, że nie rozumie pośpiechu w podejmowaniu uchwały. Zaapelował o podjęcie 

dialogu w sprawie funkcji terenu. Przypomniał, że dla części obszarów wydano decyzje. 

Przedstawiciel zauważył, że po półtora roku pracy w MiG Kórnik zastanawia  

się, czy jest to środowisko bezpieczne dla inwestorów. Podkreślił, że najważniejsze  

jest dobro gminy, mieszkańców i inwestorów, którzy mogą być sponsorami. Odnosząc  

się do dyskusji nad wnioskiem KKS Kotwica (punkt 7b) protokołu) powiedział,  

że pozyskanie 500 tys. zł nie powinno być problemem. Kierownik Wydziału Planowania 

Przestrzennego UMiG Kórnik Mariusz Stodolniak przypomniał, że sytuację szczegółowo 

omawiano i odnoszono się do argumentów na posiedzeniu K.IRiPP (20.06.2024). 

Wskazał, że dla działek objętych omawianym projektem planu nie wydano decyzji. Radna 

Marta Kowalczyk zapytała, czy została oszacowana wysokość odszkodowania, które 

gmina Kórnik będzie musiała wypłacić po uchwaleniu planu w przypadku stosownego 

wyroku sądu. Kierownik Mariusz Stodolniak odpowiedział, że MiG Kórnik będzie broniła 

swojego stanowiska przed sądem. Przypomniał, że inwestor może działać zgodnie  

z zapisami decyzji o warunkach zabudowy, a podjęcie mpzp nie zmieni tej sytuacji. 

Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że przedstawiany projekt jest konsekwencją 

dyskusji nt. Radzewa. Podkreślił, że plan miejscowy musi być zgodny ze studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania. W dokumencie tym wiele ziem w rejonie 

Radzewa zabezpieczono pod rolę. Burmistrz wskazał, że władztwo planistyczne należy 

do gmin i należy uchwalać mpzp, ponieważ decyzje o warunkach zabudowy  

nie gwarantują stabilności zagospodarowania. Dodał, że 5 lat temu zdecydowano,  

by zabudowa w Radzewie nie była zwarta. Przypomniał, że mpzp można zmieniać.  

Głosowano w sprawie 

rozstrzygnięcia uwag wniesionych do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla wsi Radzewo, w rejonie ulicy Kowalskiej – etap I – zgodnie  

z załącznikiem nr 2. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 
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ZA (11) 

Anna Maria Andrzejewska, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, 

Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr 

Szczepaniak, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (2) 

Dorota Łuczak, Helena Świdurska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, Marta 

Kowalczyk, Robert Maliński 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

 

Głosowano w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Radzewo, w rejonie ulicy 

Kowalskiej – etap I. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Anna Maria Andrzejewska, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, 

Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr 

Szczepaniak, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (3) 

Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Helena Świdurska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, Robert Maliński 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/44/2024 
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7p) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sposobu sprawienia pogrzebu przez Miasto 

i Gminę Kórnik: 

Projekt został przedstawiony przez przewodniczącą rady. 

Głosowano w sprawie 

sposobu sprawienia pogrzebu przez Miasto i Gminę Kórnik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Krzysztof Bajoński, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, 

Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, 

Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/45/2024 

 

8. Interpelacje: 

Dokumenty są załącznikami do protokołu.  

Radna Marta Kowalczyk przedstawiła i złożyła w formie pisemnej interpelację w sprawie 

praw jazdy dla członków OSP. Radny Jerzy Rozmiarek zauważył, że dotąd  

nie finansowano kursów. 

Radny Jarosław Janowski przedstawił i złożył w formie pisemnej interpelację w sprawie 

finansowania klubów sportowych z budżetu gminy Kórnik. 

Radny Michał Buchwald przedstawił i złożył w formie pisemnej interpelacje w sprawach: 

- poziomu dofinansowania klubów sportowych, 
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- budowy ul. Rzemieślniczej w Radzewie. 

Radny Jerzy Walczyk przedstawił i złożył w formie pisemnej dwie interpelacje w sprawie 

rozszerzenia projektu drogi ul. Piotrowskiej w Kamionkach.   

Radna Marta Kowalczyk przedstawiła i złożyła w formie pisemnej interpelację w sprawie 

podwyżek dla urzędników. 

Radna Marta Kowalczyk przedstawiła i złożyła w formie pisemnej wniosek w sprawie 

przyłączenia kanalizacji sanitarnej do obiektu gastronomicznego w Kórniku (dokument 

załączony w p. 10). 

 

9. Zapytania: 

Radny Jerzy Walczyk, w imieniu byłego radnego Borówca, zapytał o możliwość 

dopuszczenia ruchu rowerowego na ul. Szkolnej w Borówcu. Wiceburmistrz Bronisław 

Dominiak odpowiedział, że w obecnej sytuacji nie ma takiej możliwości. Urzędnicy będą 

się starali dopuścić ruch rowerowy na chodniku.  

 

Radny Maciej Brylewski zapytał o montaż znaków drogowych na drogach gruntowych. 

Odniósł się do sytuacji na drodze ul. Lipowej w Czmoniu, którą samochody ciężarowe 

skracają drogę. Radny podkreślił, że prawo dopuszcza stawianie znaków przy drogach 

gruntowych, pod pewnymi warunkami. Poprosił, by KBRD ponownie pochyliła  

się nad problemem. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak powiedział, że priorytetem  

jest dbałość o bezpieczeństwo mieszkańców. Podkreślił, że znaki mają być ustawiane  

w danym celu i mają być egzekwowane przez kierowców. Zapewni, że komisja 

bezpieczeństwa powróci do tematu. Burmistrz Przemysław Pacholski poprosił o złożenie 

wniosku w tej sprawie do starostwa Powiatu Poznańskiego. Jeśli tamtejsza komisja 

bezpieczeństwa przychyli się do postulatów, gmina nie będzie oponowała. Wiceburmistrz 

Bronisław Dominiak zachęcił radnych do zapoznania się z pismem starosty  

nt. bezpieczeństwa, które zostało przekazane do wiadomości K.IRiPP. 

 

Radny Jerzy Rozmiarek zaapelował o ustanowienie przystanku autobusowego  

przy ul. Świerkowej w Czmoniu przed początkiem roku szkolnego. Kierownik Wydziału 

Eksploatacji Infrastruktury Technicznej UMiG Kórnik Anna Borowiak poinformowała,  



 

31 
 

że procedura zmiany organizacji ruchu jest na ukończeniu, a środki są zabezpieczone. 

Przystanek powstanie zaraz po wydaniu decyzji, jednak mało realnym jest termin 

1.09.2024. 

 

Radny Wojciech Fieduk zapytał na jakim etapie są prace nad budową nawodnienia boiska 

w Szczodrzykowie i kiedy zadanie będzie realizowane. Kierownik Wydziału ET UMiG 

Kórnik odpowiedziała, że trwa procedura wyboru wykonawcy dokumentacji. 

Radny zapytał także o plany dotyczące budowy świetlicy w Dachowie. Burmistrz 

Przemysław Pacholski odpowiedział, że przygotowując zadanie natrafiono na problem  

z dostępem do drogi publicznej. Podpisano stosowne akty notarialne. Budynek zostanie 

zaprojektowany, a budowa planowana jest na 2025 rok.  

Kolejne pytanie radnego Wojciecha Fieduka dotyczyło odblokowanych środków z UE. 

Zapytał, czy gmin ma szacunki dotyczące kwot, które będzie można pozyskać i na jakie 

zadania. Kierownik Wydziału Funduszy Pozabudżetowych i Zamówień Publicznych UMiG 

Kórnik Anna Biernacka odpowiedziała, że środki będą zarządzane przez Stowarzyszenie 

Metropolia Poznań. W październiku br. będzie można aplikować o dofinansowanie  

na ścieżki rowerowe, w III kwartale br. na zadania z zakresu kultury i zabytków. Będzie 

możliwe uzyskanie pożyczek na zadania dotyczące ochrony środowiska i edukacji. 

Kierownik podkreśliła, że pozyskanie środków nie jest pewne. 

Na zakończenie swojej wypowiedzi radny złożył wniosek o dofinansowanie zakupu 

mikrofonów dla OSP Kórnik. 

 

Radny Robert Maliński zapytał które szkoły zgłosiły chęć udziału w programie „Podróże  

z klasą”. Kierownik Aneta Weber odpowiedziała, że wszystkie. Podmioty mogły pozyskać 

50 tys. zł. System informatyczny udostępniony przez organizatora konkursu dopuścił  

do zapisania dwóch szkól i przestał działać.  

 

Radny Adam Zydroń zapytał, czy rząd RP określił zasady dofinansowania do kosztów 

opracowania planu ogólnego. Przypomniał, że dokument musi powstać do końca  

2025 roku. Radny zapytał także, czy urząd wyłonił projektanta dla MiG Kórnik. Kierownik 

Mariusz Stodolniak odpowiedział, że pula wynosi 330 tys. zł do wykorzystania na plan 



 

32 
 

ogólny i plany dotyczące rewitalizacji oraz miejscowe. Urząd opracowuje pytanie ofertowe 

dotyczące projektu planu ogólnego. Środki będą wypłacone po uchwaleniu planu.  

 

Radna Helena Świdurska przekazała burmistrzowi, w imieniu dyrektora SP Kamionki, 

podziękowania za dobrą współpracę. 

 

10. Wnioski radnych: 

Wnioski radnych Marty Kowalczyk i Jerzego Walczyka są załącznikami do protokołu.  

Nie podjęto dyskusji. 

 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

Dokumenty są załącznikami do protokołu. 

Nie zgłoszono uwag. 

 

12. II część ABSOLUTORYJNA. 

13. Przedstawienie przez Burmistrza Miasta i Gminy Kórnik Raportu o stanie gminy 

Kórnik: 

Burmistrz Przemysław Pacholski przedstawił i szczegółowo omówił prezentację Raportu 

o stanie gminy Kórnik.  

Raport i prezentacja stanowią załącznik do protokołu.  

 

Radni Krzysztof Bajoński i Wojciech Fieduk opuścili obrady. 

Od tego momentu w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

 

14a)  Debata - głos zabierają radni: 

Radny Robert Maliński pogratulował burmistrzowi sukcesów. Następnie zwrócił uwagę  

na biznesowe podejście gminy w stosunku do firm. Powiedział, że słabe podejście 

biznesowe wpływa na podmioty gminne, czego przykładem jest sytuacja KKS  Kotwica. 

Radny powiedział, że należy poświęcić więcej czasu na rozmowy z firmami, trzeba 

reagować. Uznał, że gmina powinna otworzyć się na sektor prywatny. Burmistrz 

Przemysław Pacholski odpowiedział, że wypowiedź radnego jest bardzo ogólna,  
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przez co uznaje ją za nie do przyjęcia. Burmistrz wskazał, że wiele razy dyskutowano  

o współpracy sektorów prywatnego i samorządowego. Burmistrz MiG Kórnik podkreślił, 

że podmiot prywatny zawsze zrobi to, co jest dla niego korzystne, a rozmowy nie mogą 

być prowadzone w oparciu o ogólne założenia. Każdy temat musi być rozpatrywany 

indywidualnie. Burmistrz powtórzył, że firmy działają dla zysku. Oświadczył,  

że nie przyjmuje opinii, iż gmina za mało dba o firmy. Radny Robert Maliński wyjaśnił,  

że mówił o zwiększeniu możliwości prowadzenia rozmów. Burmistrz odpowiedział,  

że nie o wszystkim można dyskutować, a rozmowy powinny być wyważone.  

Radny Maciej Brylewski powiedział, że raport wskazał wiele dobrych działań i informacji. 

Poruszył zagadnienia, które uznał za istotne: 

- woda i kanalizacja sanitarna. Radny wskazał, że mieszkańcy uważają,  

że w tych sprawach dzieje się za mało. Wyraził nadzieję na przyspieszenie prac; 

- program „Czyste Powietrze”. Radny zauważył, że Sejmik Województwa Wielkopolskiego 

nie zmienił reguł wymiany pieców i do 2028 roku będą musiały zostać wymienione kotły 

klasy IV i III; 

- zapewnienie miejsc w żłobkach; 

- wymiana taboru KPA Kombus. 

Burmistrz Przemysław Pacholski, odnosząc się do przedstawionych zagadnień 

odpowiedział: 

-  w celu zwiększenia możliwości zakupu taboru przez KPA Kombus burmistrz podjął 

decyzję o zapewnieniu spółce tzw. rozsądnego zysku, na poziomie 6%. Ponadto,  

gdy pojawią się możliwości gmina będzie aplikowała o kolejne środki zewnętrzne  

na zakup autobusów; 

- burmistrz zgodził się w sprawie potrzeb budowy sieci wodociągowych i kanalizacyjnych. 

Podkreślił, że inwestycje w terenie poprzedzone są latami przygotowań dokumentacji. 

Zaznaczył, że wszystkie projekty, dla których uzyskano pozwolenie na budowę, będą 

realizowane. Dodał, że sytuacja finansowa gminy Kórnik pozwala na zadłużenie w celu 

wykonania inwestycji. Burmistrz wyjaśnił, że w bieżącej kadencji będą realizowane 

projekty opracowane w poprzednich latach i przygotowywane nowe.  

Oświadczył, że zgadza się z pozostałymi punktami wypowiedzi radnego Macieja 

Brylewskiego.  
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Radna Danuta Paluszkiewicz pogratulowała burmistrzowi efektów pracy w 2023 roku. 

Radny Adam Lewandowski podkreślił, że położenie MiG Kórnik daje jej wiele możliwości. 

Uznał, że dynamiczny rozwój jest możliwy dzięki mieszkańcom i dobremu zarządzaniu. 

Radny podkreślił, że najważniejsze jest równoważenie rozwoju. Dodał, że istotnym 

aspektem jest finansowanie gminnego systemu oświaty mimo za niskich subwencji  

z budżetu państwa.  

 

14b) Debata - głos zabierają mieszkańcy: 

Przewodnicząca Rady MiG Kórnik przypomniała ustawowe zasady zgłaszania 

mieszkańców do dyskusji (dokumenty są załącznikami do protokołu). Poinformowała,  

że w bieżącym roku nie wpłynęły aplikacje. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Kórnik wotum zaufania: 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska poinformowała, że uchwała zostanie przyjęta 

w przypadku poparcia propozycji przez bezwzględną większość rady. 

Projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu. 

Głosowano w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Kórnik wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, 

Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr 

Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 
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Krzysztof Bajoński, Wojciech Fieduk, Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/45/2024 

 

16. Przedstawienie przez Burmistrza sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy 

Kórnik za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia: 

Burmistrz Przemysław Pacholski przedstawił i omówił prezentację nt. sprawozdania 

finansowego oraz wykonania budżetu Miasta i Gminy Kórnik w 2023 roku. 

Prezentacja i sprawozdania stanowią załączniki do protokołu. 

 

16a) Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat 

sprawozdania: 

Dokument jest załącznikiem do protokołu. 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska zapytała radnych czy zapoznali się z opinią. 

Zebrani potwierdzili. Następnie poprosiła skarbnik Katarzynę Szamałek o przedstawienie 

dokumentu. Skarbnik omówiła treść uchwały Składu Orzekającego RIO w Poznaniu  

z 23 kwietnia 2024 roku. 

 

17a) Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z prac nad wykonaniem budżetu za 2023 rok - 

odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta  

i Gminy Kórnik za 2023 rok: 

Wniosek, będący załącznikiem do protokołu, odczytał radny Jerzy Walczyk - 

przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

  

17b) Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat 

wniosku Komisji Rewizyjnej: 

Uchwałę Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z 6 czerwca 2024 roku, załączoną  

do protokołu, przeczytał radny Jerzy Walczyk. 

 

18. Dyskusja nt. wykonania budżetu: 

Radna Małgorzata Skrzypczak odniosła się do informacji nt. windykacji zadłużenia z tytułu 

nieopłaconych podatków. Zapytała dlaczego tylko 30% zobowiązań zostało wpisanych  
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do hipotek. Burmistrz Przemysław Pacholski wyjaśnił, że środek ten jest stosowany  

w przypadku wysokich kwot. Dla zobowiązań o niższym progu prowadzone  

są postępowania, ponaglenia, przypomnienia. Sposób prowadzenia spraw w UMiG Kórnik 

uznał za uzasadniony. 

  

19. Podjęcie uchwał w bloku absolutoryjnym: 

Projekty są załącznikami do protokołu. 

 

19a) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 r.: 

Głosowano w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, 

Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr 

Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Krzysztof Bajoński, Wojciech Fieduk, Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/46/2024 

 

19b) Podjęcie uchwały absolutoryjnej: 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska przedstawiła warunki udzielania 

absolutorium. 
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Głosowano w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Kórnik absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam Lewandowski, Dorota Łuczak, Robert Maliński, 

Danuta Paluszkiewicz, Jerzy Rozmiarek, Małgorzata Skrzypczak, Andrzej Surdyk, Piotr 

Szczepaniak, Helena Świdurska, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Krzysztof Bajoński, Wojciech Fieduk, Magdalena Pawlaczyk, Sebastian Stein 

Uchwała nr IV/47/2024 

 

Burmistrz Przemysław Pacholski podziękował za udzielone absolutorium. Podkreślił,  

że jest to zasługa zarówno pracowników Urzędu Miasta i Gminy Kórnik i jego. Dodał,  

że wotum zaufania jest wynikiem prac całego samorządu lokalnego. 

 

20. Wolne głosy i wnioski. Informacje: 

 

Obrady opuścił radny Adam Zydroń. 

Od tego momentu w sesji uczestniczyło 16 radnych. 

 

Burmistrz Przemysław Pacholski poinformował, że wkopanie kamienia węgielnego  

pod pomnik hrabiego Władysława Zamoyskiego nastąpi 5 lipca br. 
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Radny Maciej Brylewski poprosił wiceburmistrza Sebastiana Wlazłego o przekazanie 

informacji z zebrania w WCR Jarocin. Wiceburmistrz poinformował, że wybrano nowy 

skład rady nadzorczej. Dodał, że gminy zabiegają o ustanowienie przedstawiciela pięciu 

największych jst w radzie. 

Radny zapytał także o informacje prasowe nt. byłego składowiska odpadów w Żernikach 

– czy włodarze gminy wiedzą, jakiego rodzaju odpady były składowane. Burmistrz 

Przemysław Pacholski odpowiedział, że najnowsze informacje także ma z prasy. 

Przypomniał, że MiG Kórnik od kilku lat prowadzi działania związane z obiektem. 

Zawiadamia instytucje o prowadzonych czynnościach. Z uwagi na charakter prowadzonej 

działalności – lotnisko, działania może podjąć WIOŚ. Prowadzone jest postępowanie  

w celu rozpoznania zagrożeń. Burmistrz podkreślił, że sytuacja jest skomplikowana  

i poważna, ale nie jest spowodowana decyzjami MiG Kórnik.  

Odnosząc się do dyskusji nt. KKS Kotwica radny Maciej Brylewski oświadczył,  

że naturalną rzeczą jest pozyskiwanie sponsorów przez kluby sportowe.  

 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska poinformowała, że zgodnie  

z harmonogramem prac rady kolejna sesja zostanie zwołana na 28.08.2024 roku,  

a posiedzenia komisji na 20 i 22.08.2024. Rada nie obraduje w lipcu. 

 

Radny Adam Lewandowski powiedział, że podczas sierpniowej sesji zostaną wręczone 

nagrody dla najlepszych uczniów. 

 

Radny Maciej Brylewski zapytał kiedy odbędzie się posiedzenie Komisji Statutowej. 

Przewodząca odpowiedziała, że we wrześniu br.  

 

21. Zakończenie sesji: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska 

zakończyła IV Sesję Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

                         

Przewodnicząca 

    Rady Miasta i Gminy Kórnik 

      /-/ Anna Maria Andrzejewska 

Protokołowała Helena Cyranik 


